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Oslavy výročí fotbalu i nadále pokračují!
V souvislosti se stoletým výročím blatenského fotbalu byly na fotbalovém hřišti uspořá-

dány další akce. V pátek 30. května bylo uspořádáno první letní kino letošního roku. A komu 
se líbilo zajít za příznivého počasí na fotbalovou tribunu, bude mít radost i z dalšího letního 
kina. Na plátně si budete příště moci vychutnat Okresní přebor ve stylové fotbalové atmosféře.

Poslední květnový den proběhla akce Hopsa Den. Za velice příznivého počasí dorazily 
v průběhu celého odpoledne stovky fanoušků. Pro děti (a nejen ty) bylo připraveno celkem 
10 stanovišť, přičemž každé stanoviště vyzkoušelo fyzickou i psychickou zdatnost soutěží-
cích. Vyzkoušet jste si mohli od logických her přes raketové sporty, hokejbalovou zdatnost, 
lukostřelbu až po klasický fotbal. Za splnění všech stanovišť získal každý soutěžící odměnu. 
A protože po takovém urputném zápolení každému vyhládne, posilnit se mohl vynikajícím 
popkornem a cukrovou vatou, pro nenapravitelné masožravce byly nachystány párky v rohlíku, 
klobásy a kuřecí stripsy.

Celé odpoledne se neslo v přátelské atmosféře a poděkování patří všem, kteří se na přípravě 
a průběhu Hopsa Dne podíleli! Děkujeme za nádherné akce, které pořádáte nejen pro oddíl 
fotbalu, ale i ostatní.

Tereza Sedláčková

100 LET
BLATENSKÉHO FOTBALU
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Spolek Růže Blatná 
pečuje o Stezku 

Blatenských královen
Nezvykle chladný květen byl letos pro 

zahrady požehnáním. Je to vidět i na růžo-
vých keřích v našem městě. Jsou zdravé, 
bujné, obsypané poupaty a některé kvetou.

V našem spolku Růže Blatná už od čas-
ného jara nijak nezahálíme. Odzimovali, 
vypleli a ošetřili jsme růžové záhony 
ve městě, o které jsme si předsevzali, že 
se postaráme. 

A protože věříme, že růží není nikdy 
dost a nebojíme se žádného záhonu, ujali 
jsme se péče i o Stezku Blatenských krá-
loven.

Nijak jsme neotáleli, Stezku jsme si 
rozdělili na několik úseků, každý z nich 
si vzala na starosti dvojice, trojice či čtve-
řice našich členek a členů, a pustili jsme 
se do práce. 

Určitě jste si na procházkách po Stezce 
Blatenských královen všimli. Všude je od-
zimováno, vypleto, ostříháno a vyvázáno. 
Růže tu mají prostor ukázat se v plné kráse. 

Dělá nám velkou radost pečovat svým 
dílem o krásu našeho města. A radost je 
ještě větší, když je co nejvíce sdílená. 
Dveře našeho spolku jsou novým členům 
stále otevřeny, a tak pokud by vám také 
dělalo radost občas pečovat o blatenské 
růže, připojte se k nám. Budeme se těšit. 

Všechny potřebné informace na-
jdete na našich webových stránkách 
www.ruzeblatna.cz 

Spolek Růže Blatná

JE-LI ČERVEN DEŠTIVÝ, KRÁSNÝ 
ČERVENEC NÁS NAVŠTÍVÍ

 Ač na první letní den si ještě musíme 
chvíli počkat, meteorologické léto už je tu. 
Také skutečnost teplých dní tomu odpovídá. 
Teplé letní voňavé dny i večery jsou balzá-
mem na duši. Určitě se již nemůžete dočkat 
prázdnin a dovolených. Jak moc se změnil 
život  v posledních stoletích… A jak málo 
si to uvědomujeme. Trochu napovídá lidová 
pranostika:
HROZÍŠ-LI SE V LÉTĚ PRÁCE A POTU, 
BUDEŠ MÍT V ZIMĚ JEN BÍDU A SLOTU
I KDYŽ JE DEN V LÉTĚ NEJDELŠÍ, ROL-
NÍKOVI ČASTO NESTAČÍ
CO SE V LÉTĚ ZRODÍ, VŠE SE V ZIMĚ 
HODÍ
CHCEŠ-LI NA SLUNCI PRACOVAT, MU-
SÍŠ ODĚV PONECHAT
LIDÉ SE RADUJÍ LÉTU, VČELY KVĚTU
SLUNCE PEČE, DÉŠŤ POTEČE
LÉTO SYTÍ CELÝ ROK
SVATÝ HLAS ZVONU OCHRAŇUJE 
PŘED ŠKODAMI HROMU
ČERVEN KAPAVÝ VŠE NAPRAVÍ
S LETNÍM DEŠTĚM BOHATSTVÍ PADÁ

Nic na plat, voda je pro život důležitá, 
proto ji ochraňujme, zbytečně neplýtvejme 

a važme si všeho co nám příroda poskytuje. 
Jsou to neskutečné, ty opravdové dary. Mějme 
to při letních toulkách na paměti.

LIDOVÉ ŘEMESLO A PŮJČOVNA LO-
DĚK NA TŘ. J. P. KOUBKA 3 V ČERVNU

Předzvěst léta a prázdnin se i u nás pro-
jevuje. Doplnili jsme letní šperky, náušnice 
i květinové špendlíky na letní šaty. V nabídce 
budou také letní věnce nebo pytlíčky na bylin-
ky. Stále ještě máme proutěné košíčky, které 
jsou tak nutné při sběru ovoce, bylin i hub.

Otevřeno je každou sobotu od 9.00 
do 16.00 hodin i déle. Půjčovna loděk se 
pomalu probouzí, snad se to povede již tento 
víkend.

www.lidove-remeslo.cz

Náš tip: keramická pítka pro ptáčky 
i drobný hmyz

BLÝSKÁ-LI SE Z JASNA, BLÝSKÁ SE 
NA ČASY

Eva Fučíková, lidové řemeslo
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Změny v železničních jízdních řádech
Vážení cestující,

dovolujeme si upozornit, že od poloviny června dochází ze strany 
Jihočeského koordinátora dopravy k následujícím úpravám v želez-
ničních jízdních řádech:

● V neděli nepojede v úseku Blatná-Strakonice od 15. června vlak 
s odjezdem v 17,01 hod. z Blatné. V opačném směru pak v úseku 
Strakonice-Blatná v neděli nepojede vlak s odjezdem v 18,16 hod. 
ze Strakonic. Omezení provozu těchto spojů se týká pouze neděle, 
v pracovní dny pojedou výše uvedené vlaky i nadále.

● V pracovních dnech bude od 16. června mezi Blatnou a Strakoni-
cemi zaveden nový vlak s odjezdem ve 13,03 hod. z Blatné; vlak 
pojede jako přímý z Berouna. V opačném směru bude v pracovních 
dnech zaveden nový vlak mezi Strakonicemi a Blatnou s odjezdem 
ve 14,14 hod. ze Strakonic; vlak pojede jako přímý až do Berouna.

● Na trati Nepomuk-Blatná bude v letní sezóně v období od 15. 
června do 12. října rozšířen víkendový provoz vlaků. V sobotu, 
neděli a o státních svátcích pojedou ve výše uvedeném období 
nové vlaky v 8,37 a v 12,37 hod. z Blatné do Nepomuku a v 10,41 
a v 14,41 hod. z Nepomuku do Blatné. Vlak s odjezdem z Blat-
né v 16,47 hod. do Nepomuku, který nyní jezdí v pracovní dny 
a neděli, pojede ve výše uvedeném období navíc i v sobotu. Vlak 
s odjezdem z Nepomuku v 18,41 hod. do Blatné, který nyní jezdí 
pouze v neděli, pojede ve výše uvedeném období taktéž i v sobotu.

Jan Valášek, odbor dopravy

Komunitní sad Blatná – Povýsadbová 
péče a opatření podpory druhů

 Město Blatná získalo z dotačního programu „Národní plán obno-
vy – komponenta 2.9. - Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny 
– AOPK“ z podprogramu „Adaptace vodních, nelesních a lesních 
ekosystémů na změnu klimatu“ stoprocentní dotaci ve výši 91.288 Kč. 
Cílem projektu je podpora postupné realizace komunitního sadu, 
do jehož budování se zapojili nejen jednotlivci z řad dospělých dob-
rovolníků, dětí a mládeže, ale i kolektivy z mateřských, základních 
a středních škol.

Dotace je určena na zálivku a výchovný řez vysazených stromů, 
instalaci odsedávky pro dravce, vybudování broukoviště, pořízení 
budky pro větší ptáky a netopýry a vybudování zídky pro dravce.

Lucie Kočovská a Bohumila Hoštičková, MěÚ Blatná 

Broukoviště

Pojeď s námi - poslední 3 volná místa!

Nová sezóna ve hvožďanském Špejcharu
V letošním roce se návštěvníkům opět otevře Špejchar ve Hvožďanech. 
Vedle stálých expozic: muzeum hasičstva podbrdského regionu, muze-
um seker a regionální muzeum Hvožďanska si návštěvníci budou moci 
od července do srpna navíc prohlednou také výstavu Ve jménu svobody, 
která mapuje události let 1939 – 1945 na Podbrdsku.
Špejchar bude pro návštěvníky otevřen: červen, září – sobota, neděle – 
10:00-16:00 h, července, srpen – od úterý do neděle – 10:00-16:00 h. 
Skupiny nad 8 osob lze objednat mimo otevírací dobu na telefonu: 
318 696 227 nebo na e-mailové adrese: podatelna@hvozdany.cz

Mgr. Martina Machová Štiková
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Cesta pohádkovým lesem 
v Kocelovicích

Charita Strakonice připravuje druhý ročník dětské akce „Pohád-
kový les“, která se bude konat v sobotu 21. června 2025 od 10:30 
do 13hodin v katastru obce Kocelovice u Blatné.

Trasa povede krásnou krajinou z Kocelovic, lesem, kolem rybníka 
a cíl bude na Táborové základně Hubenov, kde bude pro účastníky 
připraveno občerstvení, opičí dráha aj.

Po celé trase budou 
připravena jednotlivá 
stanoviště s pohádkový-
mi postavami. U každé 
pohádkové postavy bu-
dou účastníci plnit úkoly, 
za něž pak dostanou razít-
ko a možná i nějakou slad-
kou odměnu. V loňském 
roce bylo připraveno 12 
stanovišť. V letošním roce 
jich bude ještě o něco více. 

V cíli si budou moci děti vybrat odměnu a občerstvit se.
V loňském roce se děti mohly potěšit s pohádkovými postava-

mi např. Večerníčkem, Šmoulinkou, mořskou pannou, čarodějnicí, 
Karkulkou, vodníkem či hloupým Honzou. Mohly navštívit peklo aj.

Přijďte se i vy ponořit do pohádkového lesa. Můžete tak strávit 
příjemnou procházku krásnou krajinou, kde si vaše děti užijí spoustu 
zábavy. Vstupné je dobrovolné a výtěžek z této akce bude použit na do-
fi nancování přístavby Domu klidného stáří sv. Anny v Sousedovicích, 
která úspěšně probíhá.

Nová sezóna plovárny byla zahájena 
Dětským dnem



Ročník 36 (46) Blatná 6. června 2025 Číslo 11 / strana 5

Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

mediálně nejsledovanějším 
broukem posledních let je ne-

pochybně kůrovec. Výsledky jeho žravosti 
jsme mohli a můžeme vidět na mnoha místech 
Česka v podobě suchých pahýlů smrků, smut-
ně trčících k nebi. Tento obraz zkázy vyvolává 
obrovské vášně, ať již u lesníků, majitelů 
lesů, veřejnosti, a v neposlední řadě politi-
ků na místní i celostátní úrovni. A zatímco 
v hospodářských lesích se především hledají 
způsoby, jak takovým kalamitám předejít či 
zmírnit jejich průběh a následky, v případě 
národních parků je debata ještě vyhrocenější. 
Zjednodušeně jde o to, zda kácet (a odklízet), 
či nekácet a ponechat les svému osudu.

Kůrovcové 
kalamity nejsou 
ničím novým, 
a ničím, co by 
se omezovalo 
na naše území. 
Mnohem roz-
sáhlejší devas-
tace lesů známe 
z posledních 
deset i le t í  ze 
severní Ame-
riky, ze Sibiře 
a z dalších míst 

Asie i Evropy. Jedna z nejznámějších kalamit 
se odehrála na Šumavě po polomech způsobe-
ných vichřicemi v letech 1868 a 1872 a barvitě 
jí popsal třeba Karel Klostermann v románu 
V ráji šumavském… Několik velkých ků-
rovcových kalamit postihlo české lesy ve 20. 
století a vše pak překonala poslední kalamita, 
s přestávkami trvající od roku 2003 prakticky 
do současnosti. Možná, že kobylky někde 
v Etiopii způsobí občas ještě větší pohromu, 
ale opakující se kůrovcové kalamity vnímáme 
také téměř jako národní tragédie. Snad proto, 
že lesy (včetně smrkových plantáží) jsou pro 
nás téměř posvátnou součástí krajiny a máme 
k nim hluboký vztah.

Není tedy divu, že kůrovce skoro každý 
nenávidí a v debatách vystupuje vesměs 
v roli padoucha, jakkoli většina z nás toho 
o kůrovcích ví pramálo. To ostatně platilo 
i o mně, a proto jsem se rozhodl, že si o těch 
maličkých, asi dvoumilimetrových broučcích 
musím konečně něco přečíst. První knihou, 
která se mi dostala do ruky, byli „Kůrovci“ 
od Jiřího Hulcra - a již v názvu se skrývá důle-
žité poučení: my obvykle hovoříme o jednom 
„kůrovci“, ale kůrovců žije na Zemi více než 
6000 druhů, mnohem víc než savců… Jen 
v Česku jich nalezneme nějakých 130, a jen 
jedním z nich je onen obávaný „kůrovec“, 
vlastním jménem lýkožrout smrkový. 

J i ř í  H u l c r 
s kůrovci navíc 
zjevně sympati-
zuje, a jakkoli je 
ironicky označuje 
za „největší vyvr-
hele říše hmyzu“, 
v podstatě se jich 
zastává, zavádí 
nás do jejich světa 
pod kůrou stromů, 
barvitě popisuje 
jejich rozmnožo-
vání, boj o život 
s četnými predá-
tory, a obecněji 
vysvětluje jejich pozici – a nepostradatelnost 
– v ekosystému lesa.

Kůrovci se totiž vyskytují ve smrkových 
a všech dalších dřevnatých porostech po celé 
planetě odjakživa, a „dělají svoji práci“: 
jejich larvy si ozobávají lýko, vrtají si své 
chodbičky, párkrát za rok se vyrojí a přírodní 
síly udržují jejich množství v jistých mezích. 
Potíž nastává, až když se některý z parametrů 
tohoto ekosystému výrazně změní – může 
to být delší období sucha, poškození stromů 
vichřicí, a také způsob, jak člověk zachází 
s lesem. Pokud se rovnováha sil vychýlí, 
kůrovec (třeba právě náš lýkožrout) to může 

rozjet. Zrychlí reprodukci a obraz zkázy 
na sebe nenechá dlouho čekat.

Kůrovcové kalamity se v poslední době 
přičítají hlavně změnám klimatu (mírné zimy, 
sucho a teplo vedou k častějšímu rojení) 
a způsobu, jakým se donedávna hospodařilo 
v lesích, které byly často přeměněny v husté 
monokultury. Kůrovec není z obliga, a spíše 
než jako odporný pachatel by měl být vnímán 
jako symptom – jeho přemnožení nám prostě 
dává signál, že něco v lesích je špatně. Jak 
napsal již v roce 1859 anglický přírodově-
dec A.R.Wallace: „Kůrovci napadají dřevo, 
v němž síla života již přestala proudit; jsou 
schopni toto vycítit předtím, než se vyjeví 
vnější příznaky. Teprve poté námi jest zpo-
zorováno utrpení stromu. V jeho nejhůře 
postižených částech nacházíme kůrovce a tuto 
neplechu mylně jim přičítáme.“

Cestou k předcházení kalamit tak nejsou 
pasti a lapače, ale změna způsobu hospodaře-
ní, odklon od monokultur, zvětšení rozestupů 
mezi stromy. Anebo jejich ponechání na místě 
- překvapivě rychlá obnova lesů v posledních 
letech na Šumavě vyvrací některé mýty o nad-
cházejícím konci lesů. Jiří Hulcr sice přímo 
neodpovídá na otázku „kácet či nekácet?“, ale 
jinak je to hodně zajímavé, poučné i docela 
vtipné čtení se spoustou úžasných fotografi í. 
A autorovy názory podepisuji.

Jan Kára

Jiří Hulcr: Kůrovci

Tenhle fešák je náš 
nenáviděný lýkožrout 

smrkový

A takovéhle krásné obrazce vytvářejí jeho larvy

Kůrovcová kalamita v roce 2020

Zanedlouho tu bude zase pěkný les (Šumava)
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Jubilejní oslavy konce 2. světové války ve Lnářích byly „protkány“ autoritami 
a „věrnou ozvěnou“  krásného máje 1945

Lnáře - Obec Lnáře a její okolí mají co 
do událostí roku 1945 za prahem pádu třetí 
říše vskutku pestrou a významnou minulost. 

Od toho jsou 
tradičně od-
vozeny míst-
ní pietní akty 
při této příle-
žitosti, které 
jsou zasaze-
ny do vysoce 
d ů s t o j n é h o 
zázemí a při-
p r a v o v a n é 
na  vskutku 
vysoké úrov-

ni. Letošní jubilejní oslavy osvobození 
ve Lnářích organizátoři opět dovedli k na-
prosté dokonalosti. Účastníci, kterých se sem 
dostavilo více než dvě stě, hodnotili jejich 
průběh více než příznivě.

Společné dílo - společná spokojenost
Ústředním činitelem organizačního systé-

mu byl místostarosta Lnář a historik Mgr. Vla-
dimír Červenka. Jak on sám podotkl, celý 
proces příprav probíhal s různou intenzitou 
od počátku roku 2025. Vedle Obecního úřadu 
Lnáře označil za stěžejní záštitu letošních 
oslav osvobození rovněž zámek Lnáře - kon-
krétně manžele Mgr. Petra Mikeštíka (jedna-
tele společnosti Dvůr Lnáře) a ing. Marcelu 
Mikeštíkovou, Ph.D. Stranou nezůstaly ani 
místní spolky- Sbor dobrovolných hasičů 
Lnáře, TJ Sokol Lnáře a Myslivecký spolek 
„Stráže“ Lnáře. Ruku k dílu ochotně přilo-
žilo také osazenstvo lnářské základní školy. 
O dobovou atmosféru se se živým zápalem 
postaraly kluby vojenské historie- „Oddíl 
polního četnictva Horažďovice“ souběžně 
s „Klubem třetí armády Plzeň“. Oku lahodící 
květinovou výzdobu v podobě velké osmde-
sátky z macešek v barvách trikolóry v parčíku 

naproti pomníku osvobození uchystal místní 
zahradník Jaroslav Tesař. Společné dílo po-
těšilo v první řadě všechny zainteresované 
a bylo skutečně velkolepé!

V roli čestných hostů a v roli patriotů
Letošní 80.výročí osvobození Lnářska 

přivedlo do obce mnoho skutečných osobnos-
tí. Své morální poslání tváří v tvář čestným 
pomníkům obětem válek i osvoboditelům 
zde splnila paní Elizabeth Hanny- úřadující 
zástupkyně vedoucí mise a radová pro poli-
tické a ekonomické záležitosti Velvyslanectví 
USA v ČR s tlumočnicí Mgr. Janou Sehnál-
kovou,Ph.D. Stejně tak učinila Mgr. Dana 
Baschová – ředitelka Odboru amerických 
států  Ministerstva zahraničí ČR. Přítomen byl 
také MUDr. Bc. Tomáš Fiala,MBA, senátor 
Parlamentu ČR za obvod Strakonice.

Pozvání na tuto pietní akci přijali tito sta-
rostové a zástupci obcí, fi nančně podpořivších 
novou publikaci o konci války na Lnářsku: 
Miroslav Bláha (Hajany), Ing. František Vrb-
ský (Hornosín), Mgr. Jaroslava Ladmanová 
(Hradiště), Vladimíra Tomanová (Kadov), 
Ing. Karel Lukáš (Kocelovice), Ing. Ivana 

Boukalová (Předmíř), František Tetauer 
(Tchořovice).

Dále do Lnář zavítali starosta Kasejovic 
Ing. Václav Jakubčík, starostka Hvožďan 
Markéta Balková a starosta Životic Jiří 
Kočí. Československou obec legionářskou 
Strakonice zastupovali Bc. David Maňhal 
s Miroslavem Šavrdou. Nechyběli ani potom-
ci československých brigádníků s vazbami 
na Lnáře: Evžen Faja, Pavel Haferník a Pavel 
Kolár s vnoučaty.

Spolkový život reprezentovaly Sbor 
dobrovolných hasičů Lnáře, TJ Sokol Lnáře, 
Myslivecký spolek „Stráže“ Lnáře a členové 
Obce baráčníků z Radomyšle.

Ozdobou celého svátečního dne ve Lná-
řích byly již zmiňované kluby vojenské 
historie.

Kouzlo lidového kroje
Stejně jako za požehnaných časů prvore-

publikových lidových slavností se ani letošní 
průvod Lnářemi u příležitosti konce 2.světové 

války neobešel bez staročeských krojů. Těm 
ani čas na půvabu neubral- právě naopak.

Na osobní pozvání místostarosty obce 
Mgr. Vladimíra Červenky se vypravila 
do vyšperkovaných Lnář také paní Marie 
Bílková (76 let) z obce Prádlo, která vlastní 
už deset let vskutku čarokrásný kroj. „Mně 
se lidové slavnostní oděvy líbily odmalič-
ka,“říká sympatická „vyslankyně západu“, 
„No a před těmi deseti lety jsem se v Plzni 
zúčastnila jedné slavnosti, která kroji jen 
hýřila. Tehdy jsem si povzdychla: „Jak bych 
byla ráda za takovou nádheru!“ Zaslechla mně 
nedaleko sedící paní a nabídla mi, že by mi 
nějaký kroj mohla prodat. Navštívila jsem ji 
tedy v jejím plzeňském bytě. Když otevřela 
skříň, spatřila jsem takovou spoustu krojů, 
že mně oči přecházely. A samozřejmě jsem 
si vybrala,“ dodává s potěšením.

Vybraný kroj oblékla již mnohokrát při 
řadě různých příležitostí: „Bylo to třeba 
na oslavách v Nepomuku, v jihočeské Ra-
domyšli na setkání baráčníků nebo v Březí, 
kde se dokonce nachází muzeum krojů a jeho 
majitel tam často zve zástupce různých spol-
ků a organizací v této garderobě. Pravidelně 
v něm chodím na pouťová procesí do kostelů, 
ve velké oblibě mám „Zelenou horu“ nad 
Nepomukem,“ svěřuje se paní Marie Bílková.

Ale tím nejhlubším životním prožitkem 
v zakoupeném lidovém kroji bylo pokleknutí 
u rakve s ostatky kardinála Berana v katedrále 
svatého Víta: „Tehdy jeho tělo převáželi z Va-
tikánu do Prahy a od Strahovského kláštera 
poté početný průvod doprovázel rakev až 
na Hradčany. Já a ještě několik žen v krojích 
jsme byly zařazeny dopředu,“ vzpomíná 
na silné okamžiky s dojetím Marie Bílková.

Rodiče a okupace
Maminka paní Marie Bílkové (též Marie) 

v době vypuknuvšího pražského povstání 
pracovala v metropoli jako úřednice a jako 
věrná vlastenka ve vypjaté atmosféře vozila 
raněné sanitkou: „Jednou se ale stala svědkyní 
neuvěřitelné brutality páchané Čechy na ně-
meckých zajatcích. To na ni zapůsobilo tak 
tristně, že neprodleně opustila Prahu a vrátila 

Lnáře - zleva senátor Tomáš Fiala, zástupce 
čs. obrněné brigády v Anglii (syn P. Haferníka) 

a zástupci 4s. obce legionářské

Lnáře - lidové kroje spolu se zástupkyní americké 
ambasády

Pietní akt ve Lnářích
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se zpátky do rodné obce Hrobice u Pardubic 
k mamince,“ podává svědectví její dcera s tím, 
že o něco později maminka na výzvu Česko-
slovenského rozhlasu napsala dopis, kde tato 
zvěrstva popsala.

Tatínek Vratislav byl během nacistické 
okupace totálně nasazen na práce pro říši. 
„Zařazen byl do továrny v Magdeburgu. 
Jednou došlo k náletu spojenců, po kterém 
z komplexu zbyly jen trosky a mnoho mrtvých 
těl. Sami nacisté po českých dělnících už ani 
nepátrali. Tatínkovi se podařilo v pořádku 
dostat zpátky do Čech a až do konce války 
se ukrýval z opatrnosti u bratra,“ vypráví 
paní Marie.

Dvě jubilea a velký návrat hochů z „dale-
kého západu“

Jaké by to bylo kulaté výročí osvobození 
Lnářska z nacistických pout bez přítomnosti 
posádek v uniformách americké armády 
jako hold těm, kteří sem před osmdesáti lety 
skutečně kýženou svobodu a mír přinesli ? 
O dobovou atmosféru a závan nostalgie oněch 
šťastných dnů se v centru Lnář postarali čle-
nové klubu 3.armády Plzeň. Shodou okolností 
i oni měli své jubileum. „Je to přesně dvacet 

let, kdy došlo k založení našeho klubu,“ infor-
moval český „Američan“ Ondřej Milota s tím, 
že k dnešnímu datu má vojensko-historické 
těleso přes 50 nadšenců.

Sám Ondřej Milota posílil řady klubu před 
pěti lety: „Jenže to zrovna vypukl covid a veš-
keré akce vzaly za své,“ podotýká. Podle něho 
probouzí jejich spolek dějiny už od poloviny 
dubna: „Jezdíme okolo Plzně po místech, kde 
došlo k pádům vojenských letadel. Nemůžeme 
samozřejmě chybět na nejmohutnějších osla-
vách osvobození v samotném srdci Plzně, jsme 
pravidelnými hosty u příležitosti tohoto výročí 
v Dolní Lukavici. Poslední dubnový pátek 
na pozvání navštěvujeme americkou ambasádu. 
1.května jako konvoj vítězství objíždíme obce 
v Jihozápadních Čechách, součástí naší trasy 
jsou Blovice, Šťáhlavy, Spálené Poříčí, Přeš-
tice, Heřmanova Huť, Blatná….. vypočítává 
zastánce historických faktů.

Do Lnář vozidla klubu 3.armády Plzeň 
zavítala letos dvakrát: „Nejprve hned v úvodu, 
kdy jsme na návsi položili k americkému po-
mníku kytici. Podruhé pak o ofi ciálním datu,“ 
poznamenává Ondřej Milota. Zbraně jejich 
posádek jsou prý jen makety, jak prozradil 
vzápětí: „Vyrábí se ve Španělsku. Jsou stejně 

těžké a stejně vypadají jako originály. Ale 
neublíží,“ usmívá se plzeňský military fanda.

Historie nesnáší přívlastky - je prostě jen 
jedna a nikdy není černobílá. Jenže pravdě 
někdy trvá i půl století než vypluje na povrch !

Vladimír Šavrda

Na vzniku nové publikace k jubilejnímu 80.výročí osvobození  Lnářska se fi nančně 
podílelo osm obcí

Lnáře -Zřejmě nejočekávanější bod letoš-
ního programu oslav konce 2. světové války 
ve Lnářích představovala prezentace nové 
publikace, nazvané „Poslední dny 2. světové 
války na Lnářsku v obrazech, dokumentech 
a svědectvích“. Ten se uskutečnil v prosto-
rách lnářského zámku za přítomnosti řady 
čestných hostů a značného zájmu veřejnosti. 
Průvodního slova se ujal místostarosta Lnář 
Mgr. Vladimír Červenka. Právě on byl stě-
žejní osobou při tvorbě onoho historického 
pojednání.

To, že publikace spatřila světlo světa, je 
určitě zásluhou solidarity svazku osmi obcí, 
které společně uhradily fi nanční náklady spo-
jené s jejím vydáním. Konkrétně se jednalo 
vedle obce Lnáře ještě o Hajany, Hornosín, 
Hradiště, Kadov, Kocelovice, Předmíř a ko-
nečně Tchořovice. „Každá z uvedených obcí 
dostala v publikaci svůj prostor,“ zdůrazňuje 
Vladimír Červenka. A jejich zástupcům se 
dostalo ihned po zaujetí pozice u prezentace 
publikace veřejného poděkování a předání 
hezkých dárků.

Původně měla být publikace totožné 
koncepce vydána již u příležitosti 75.  výročí 
osvobození od nacismu. „A již tehdy byla 
stejnými obcemi přislíbena fi nanční podpora,“ 
dodává Vladimír Červenka. Jenže nečekaně 
udeřila covidová pandemie a za své vzaly 
lnářské oslavy jako takové. Publikace si tak 

musela na svůj příchod do života musela 
počkat ještě pět let. „Odsun tohoto projektu 
na letošní jubileum se nicméně ukázal jako 
vhodnější,“ podotýká Vladimír Červenka, 
„Materiály do publikace byly shromažďovány 
průběžně, tvorba fi nální podoby se stala zále-
žitostí posledních měsíců. Převážnou část díla 
tvoří citace z obecních, školních a církevních 
kronik příslušných obcí a jejich místních částí. 
Popisují události konce 2. světové války, do-
plněné o stručné životopisy pisatelů a místy 
proložené vzpomínkami pamětníků.

Další část publikace sestává z autorských 
textů: životopisné medailonky obětí okupace 
z našich obcí, příslušníků Československé sa-
mostatné obrněné brigády s vazbami na Lnáře 
a kapitola věnovaná pomníkům a pietním mís-
tům spojeným s lokálními událostmi, osob-
nostmi a oběťmi v jednotlivých vesnicích. 
Publikaci doplňuje bohatá obrazová příloha 
z různých soukromých i institucionálních 
zdrojů,“ sestavuje obsahovou osnovu malá 
historická sonda.

Prezentace nové publikace o posledních 
válečných dnech na Lnářsku nebyl ovšem 
zdaleka jedinou zajímavostí na půdě míst-
ního zámku v tomto svátečním mezidobí. 
Mimořádný ohlas zaznamenali autoři výstavy 
na stejné téma. „Šlo vlastně o dvě expozice 
- jednu složenou převážně z velkoformátově 
upravených fotografi í v archivu rodiny Vaníč-

kovy, archivu obce Lnáře a soukromých zdro-
jů. K unikátním exponátům patřila kupříkladu 
fotografi e velitele americké tankové posádky, 
co do Lnář dorazila 6.května 1945- kapitána 
Richarda E. Donahue. Tu zapůjčil Josef 
Chalupný z klubu vojenské historie „Oddíl 
polního četnictva Horažďovice.“ Další vzác-
ností byla návštěvní kniha lnářského kláštera 
s podpisy amerických vojáků a příslušníků 
Československé samostatné obrněné brigády. 
Za pozornost stál zcela jistě prapor s motivem 
Panny Marie Lnářské vyšitý lnářskými žena-
mi pro československé brigádníky, bohužel 
nikdy nepředaný. K němu patří i vytištěná 
pozvánka na plánované předání zmíněného 
praporu.

Druhá výstava, zaměřená na předměty 
spojené s československými brigádníky, byla 
dílem klubu vojenské historie „Oddíl polního 
četnictva Horažďovice“ v čele s Josefem 
Chalupným,“ doplňuje výklad Vladimír 
Červenka.

O pěknou odpolední siestu na nádvoří 
lnářského zámku se mimo jiné postaral H 
Band- swingový orchestr ZUŠ Blatná. 

Kdo nezná dějiny, kdo se nepoučí z jejich 
chyb, je odsouzen k tomu, aby je opakoval. 
Právě letošní historický projekt k 80.výročí 
osvobození Lnářska odvedl poctivé dílo k po-
ctivému poznávání obou stran mince!

Vladimír Šavrda

Klub vojenské historie ve Lnářích
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Blatenští Židé
V Městském muzeu Blatná jsme 8. května otevřeli novou 

výstavu s názvem Jen o vlásek, která vypráví dramatický životní 
příběh Zdenky Fantlové. Ačkoli se paní Fantlová narodila v Blatné, 
většinu dětství a dospívání prožila v Rokycanech, odkud byla celá 
její rodina deportována do Terezína. Pohnutý osud této výjimečné 
ženy vám podrobněji představíme v příštím čísle Blatenských 
listů. Výstava však nezůstává jen u jejího příběhu – připomíná 
také osudy židovských obyvatel Blatné, kteří byli za 2. světové 
války vystaveni perzekuci, násilnému vystěhování a deportacím.

Ještě před okupací žilo v Blatné šest židovských rodin – Baschovi, 
Emil Beck, Blochovi, Druckerovi, Fischlovi a Kohnovi. Ostatní Židé se 
do Blatné přistěhovali v letech 1938 – 1939 v souvislosti s politickými 
změnami. Židé se živili zejména svými obchody. Největším obchodní-
kem v Blatné byl Emil Kohn, který ve svém domě čp. 201 provozoval 
obchod s koloniálním a smíšeným zbožím, benzinovou pumpu a se 

svými syny také výrobu 
elektrických kapesních 
baterií ORKA. Baschovi 
provozovali na Koubkově 
třídě obchod se střižním 
zbožím a galanterií. Fis-
chlovi měli obchod s ků-
žemi a peřím v Březnické 
ulici čp. 307, kde také byd-
leli. Josef Drucker převzal 
obchod se střižním zbožím 
po svém otci Zikmundovi 
v Koubkově ulici čp. 8 
(u dnešního hotelu Berá-
nek). Poté, co byli Židé 
nuceni své obchody za-
vřít nebo dostali výpověď 
ve svém zaměstnání, byli 
především mladší muži 
nahnáni na práce v lese 

u Dobšic, kde byla v hájovně zřízena provizorní ubytovna.
Veškeré náležitosti související s pronásledováním Židů, s jejich 

perzekucemi či deportacemi byly organizovány gestapem v Klato-
vech, pod jehož správu Blatná spadala. Mezi perzekuce patřilo třeba 
zabavování židovských bytů, tudíž někteří Židé byli nuceni opustit 
své byty a přestěhovat se k nějaké židovské rodině, která je u sebe 
nechala bydlet. Například u Kohnů v domě čp. 201 (dnes dům již ne-

stojí, místo něj jsou kontejnery na konci nám. Míru a ul. Pivovarská) 
bydlela rodina Gansů původně ze Sušice (příbuzní Otilie Kohnové), 
Anna Klečková (sestra Emila Kohna) a Pavla Weinbergerová (pří-
buzná Kohnových). Další nařízení se týkalo židovských dětí, které 
ve školním roce 1940/1941 už nemohly chodit do školy. V Blatné 
se toto nařízení dotklo Pavla Kohna, Evy Druckerové a Jiřího Ganse 
(všichni ročník 1928).

Deportace blatenských Židů proběhly ve třech vlnách. Hned 
1. září 1939 byl zatčen tehdejší starosta Židovské náboženské obce 
Emil Kohn a odvezen do koncentračního tábora v Buchenwaldu, kde 
dne 13. září zemřel. Stal se tak první obětí z blatenských Židů. Jeho 
tělo bylo posláno rodině zpět do Blatné a za dohledu četnictva pohřbe-
no na židovském hřbitově v Kasejovicích. Nejrozsáhlejší deportace 
proběhly v listopadu 1942 do Terezína, kam transport „Cd“ dorazil 
26. listopadu. Celkem bylo deportováno 28 osob z Blatné. Třetí vlna 
deportace do Terezína byla v lednu a únoru 1945 a týkala se Josefa 
Svozila a Rudolfa Fischla.

Drtivá většina Židů z Blatné byla zavražděna v Osvětimi, 3 lidé 
(Bedřich Bloch, Zikmund Drucker a Pavla Weinbergerová) zahy-
nuli v Terezíně a Emil Kohn zemřel v Buchenwaldu. Z blatenských 
Židů přežili pouze čtyři. Eva Druckerová, která nastoupila jako 
14letá do transportu do Terezína a poté byla o rok později převezena 
do Osvětimi, kde dokázala přežít. Dále přežili i Rudolf Fischl a Josef 
Svozil – ti byli v koncentračním táboře Terezín od ledna a února 1945 
do osvobození. Poslední přeživší byla MUDr. Elsa Hálová, která se 
štěstím nebyla deportována a přečkala celou válku v Blatné.

Kateřina Rosíková
Městské muzeum Blatná

Z MUZEJNÍCH SBÍREK

Emil Kohn, Jiří Kohn, Karel Kohn před 
obchodem, 13.9.1931

Obchod Emila Kohna s koloniálním a smíšeným zbožím

Protižidovské nápisy v ulicích Blatné

Hanuš Basch (3. zleva) mezi členy Sokola
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Londýn očima žáků ZŠ TGM 
Blatná

V termínu od 3. do 9. května 2025 se 52 žáků vydalo na cestu 
do hlavního města Velké Británie Londýna. Na své trase měli také 
„hlavní město Evropy“ Brusel a „Benátky severu“, tedy belgické 
město Bruggy.

Jednou za dva roky nabízíme žákům osmých a devátých ročníků 
možnost navštívit destinaci, ve které by si mohli otestovat své znalosti 
angličtiny. Letos je čekal program naplněný tradičními, ale i méně 
tradičními místy, která jsme zařadili na přání dětí.

Brusel nás už poněkolikáté přijal deštěm, ale nenechali jsme se ani 
tentokrát odradit. Navštívili jsme expozici Evropského parlamentu, 
viděli jsme Atomium a nevynechali jsme ani rozchod na náměstí v do-
sahu nespočtu obchodů s belgickou čokoládou. Po přejezdu do Brugg 
nás čekalo ubytování v hostelu a podvečerní projížďka na lodičkách. 
Ta nám přiblížila město, které je od r. 2000 zapsáno do světového 
dědictví UNESCO, a musíme říct, že právem. Ranní déšť byl dávno 
za námi a my jsme si užili atmosféru tohoto historického města až 
do večerních hodin.

Druhý den jsme se hned po snídani vydali vstříc hlavní náplni naší 
exkurze, tedy Londýnu. Čekala nás cesta trajektem, návštěva vodního 
hradu Leeds a pak už ubytování v Chessington Safari hotelu. Vodní 
hrad Leeds nám nabídl nejen působivé bludiště, ale také prohlídku 
interiérů. Ubytování v Safari hotelu bylo jednou z věcí, které si žáci 
nejvíce cenili – možnost být spolu celý den i večer a nerozdělovat se 
do rodin uvítala většina žáků. Kromě komfortního ubytování ocenili 
i stravování, které jim poskytlo možnost nastartovat den tradiční 
anglickou snídaní.

Londýn je krásné město, které nabízí nepřeberné množství 
možností. Poskládat program tak, abychom vyšli vstříc každému, je 
nemožné, ale reagovali jsme na časté dotazy, jestli je možné navštívit 
některý z fotbalových stadiónů, a tuto možnost jsme žákům nabídli, 
samozřejmě s alternativou pro ty, kteří o to nestáli. Chelsea stadión 
žáky nadchl. Ostatní si mezitím užili prohlídku tří známých muzeí 
Natural British Museum, Science Museum a Victoria and Museum. 
Mezi nejoblíbenější destinace stále patří London Eye, stejně tak Pod-
mořský svět. Někteří stihli doběhnout i k nedalekému graffi  ti podchodu 
Leake Street Arches. V našem programu nechyběl jednodenní výlet 
do města Brighton. Cestou jsme se prošli po útesech a navzdory silné-
mu větru právě toto místo děti často citovaly jako jedno z nejhezčích 
navštívených míst. Stejně tak i prohlídka Tower Bridge zaujala přední 
místo v hodnocení žáků, většina z nich využila možnosti vyfotit se 
na průhledné podlaze a užít si tak neuvěřitelný pohled dolů z mostu 
na projíždějící auta a autobusy.

Do jednoho článku se všechny zážitky vypsat nedají, ale možná 
to ani není nutné. Naše cestování po Belgii a Anglii bylo zážitkem, 
na který, jak doufáme, budou žáci naší školy dlouho vzpomínat. 

A nejen oni, ale i my, které jsme je na jejich cestě doprovázely a užily 
si to společně s nimi. Za cestovní kancelář CK Ciao nás doprovázela 
Markéta Marko, které moc děkujeme za organizaci celého zájezdu, 
a praktikant Pavel Říha, kterému děkujeme především za zpestření 
dlouhých přejezdů mezi destinacemi kvízovými otázkami.

Mgr. Ludmila Růžičková, Mgr. Klára Hulačová 
a Mgr. Martina Kortusová

TGM a jarní sportování
Jarní měsíce jsou kromě jiných akcí na naší škole také spojovány 

se sportovními aktivitami. Po účastech na blatenském hokejbalovém 
turnaji a strakonickém fotbalovém Mc Donaldu žáků a žákyň první-
ho stupně proběhly další 
akce. 

Výběr našich mlad-
ších i starších dětí re-
prezentuje školu na atle-
tických závodech Pohár 
Rozhlasu, pořádaných 
každoročně v Blatné. Zde 
vždy v silné konkurenci 
porovnáváme naši spor-
tovní úroveň s ostatními 
školami v rámci okresu. Neztratili jsme se ani v Májovém běhu, 
pořádaném SOU Blatná. 

Závěr května patřil vědomostně sportovní soutěži pod názvem Den 
branné dovednosti. Tu pořádá na stadionu Městský úřad Blatná. Akce 
je součástí projektu Příprava občana k obraně státu. Dvě šestičlenná 
družstva deváťáků si vyzkoušela na stanovištích první pomoc, přenos 
raněného, topografi i, hod granátem, střelbu ze vzduchovky, airsoft, 
silové schopnosti a člunkový běh. 

Červen se už ponese na vlně výletů, vody a koupání. A pak hurá 
na prázdniny.

Mgr. Jaroslav Voříšek

Malí řidiči v akci! TGM Blatná rozjela 
Dopravní školičku

Na konci května ožilo školní hřiště dopravními značkami, semafo-
ry, koloběžkami a nadšenými dětmi. Ve dnech 29. a 30. května 2025 se 
u nás konala akce „Dopravní školička“, tentokrát určená pro všechny 
žáky 1. – 4. ročníku v rámci školní družiny. Cílem této akce bylo ne-
násilnou formou rozvíjet dopravní výchovu, bezpečnost a schopnost 
reagovat v různých dopravních situacích.

Děti během dopoledne prošly celkem šesti stanovišti, z nichž každé 
přineslo jinou zkušenost. Mohly si vyzkoušet jízdu zručnosti, přiřa-
zovat názvy k dopravním značkám, uhodnout podle indicií povolání 
týkající se dopravy, naučit se správně volat na tísňové linky a nechyběla 
ani oblíbená jízda zručnosti či házení papírových letadel na cíl.

Děti byly nadšené a celou akci 
si užily s úsměvem. Kromě zá-
bavy si odnesly i cenné znalosti 
a dovednosti, které mohou jednou 
pomoci zachránit život nebo pře-
dejít nehodě.

Dopravní školička se tak stala 
nejen radostným zážitkem, ale 
i důležitou součástí vzdělávání. Dě-
kujeme všem, kteří se na přípravě 
a organizaci podíleli. Už nyní se 
těšíme na příští ročník!

Mgr. Erika Radilová
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Cesta do nitra lidského těla
Žáci II.A se v rámci projektu „Lidské tělo“ ponořili 

do fascinujícího světa lidské anatomie a zdraví. S nadše-
ním objevovali, jak funguje naše tělo, a učili se, jak se o něj správně 
starat. Malí badatelé si nejprve posvítili na naše smysly. Zjišťovali, jak 
nám zrak, sluch, čich, chuť a hmat pomáhají poznávat svět kolem nás.

Dalším velkým tématem byly lidské 
orgány. Děti se učily o srdci, plicích, 
mozku, žaludku a mnoha dalších dů-
ležitých částech našeho těla. Pomocí 
názorných pomůcek a obrázků se učily, 
kde se jednotlivé orgány nacházejí 
a jakou mají funkci. Nejvíce je zaujalo, 
jak srdce neúnavně pumpuje krev do ce-
lého těla, nebo jak plíce dýchají za nás, 
aniž bychom si toho všimli. Neméně dů-
ležitou součástí projektu byla výživová 
pyramida. Děti se učily, které potraviny 
jsou pro naše tělo nejzdravější a proč 
bychom měli jíst dostatek ovoce a zeleniny.

Projekt „Lidské tělo“ byl pro druháky nejen poučný, ale i zábavný. 
Děti si odnesly spoustu nových poznatků o tom, jak funguje jejich tělo 
a jak se o něj starat. Doufáme, že jim tyto znalosti pomohou k zdravému 
a aktivnímu životu!  

Mgr. Ivana Chvostová - třídní učitelka, 
Bc. Marie Drůbová - asistentka pedagoga

JAK jsme se nechali namalovat
Dne 30.5.2025 

k nám do školy při-
šla opět obličejo-
vá malířka p. Jana 
Křemenová. Krás-
né obrázky na tělo 
vy tvoř i la  dě tem 
z 1.A,B, 2.A,B, 3.B, 
5.A a ze třídy Skřít-
ků. Třeťáci si obráz-
ky zkoušeli vytvořit 

sami, poznali , že to opravdu není vůbec jednoduché. P. Křemenové 
mnohokrát děkujeme a těšíme se na další setkání. 

Mgr. Jana Fialová  - ZŠ J. A. K. Blatná 

Nový zážitek ve školní družině
Ve školní družině jsme si v uplynulých dnech užili opravdu netra-

diční a tvořivé odpoledne. Pustili jsme se do výroby chodníku na boso, 
který teď zdobí školní zahradu a přináší radost i zajímavý smyslový zá-
žitek všem, kdo po něm přejdou.

Chodník na boso není jen tak 
obyčejný chodník – je složený 
z různých přírodních materiálů, 
jako jsou kamínky, písek, kůra, 
šišky, dřevěné špalíčky nebo 
mech. Vše jsme pečlivě vyskládali 
a upravili tak, aby po chodníku 
bylo možné bezpečně a pohodlně chodit naboso.

 Každý úsek chodníku nabízí jiný pocit pod nohama a stimuluje 
smysly, rovnováhu a vnímání těla. Výroba byla nejen zábavná, ale 
i poučná – naučili jsme se spolupracovat, plánovat, a hlavně si vážit 
práce s přírodním materiálem.

Společně jsme vytvořili něco krásného a užitečného, co bude sloužit 
dětem i v dalších školních letech.

Tímto děkuji všem, kteří se na výrobě chodníku podíleli.
Za školní družinu Iva Lojíková

Partnerské dni priateľstva – Važec a Blatná“
V dňoch 14. – 16. mája 2025 sa žiaci druhého stupňa Základnej 

školy s materskou školou vo Važci spolu s pani riaditeľkou a viacerý-
mi pedagógmi zúčastnili školskej akcie formou návštevy partnerskej 
Základnej školy J. A. Komenského v Blatnej. 

Úvodné kroky delegácie smerovali na Mestský úrad v Blatnej, kde 
nás ofi ciálne privítal pán starosta obce Blatná Ing. Robert Flandera 
spolu so zástupcami obce. Pedagógovia a žiaci si pre nás pripravili 
pestrý kultúrny program, v rámci ktorého sa predstavili talentované 
deti zo speváckeho krúžku aj mažoretky. Ich očarujúce vystúpenia 
potešili všetkých prítomných. Po kultúrnej časti sa naši žiaci zapojili 
do športovo-zábavného programu, o ktorý sa postarali žiaci miestnej 
školy. Večer sme zakončili spoločenskou zábavou, počas ktorej vznikli 
nové priateľstvá a pekné spomienky. 

Druhý deň patril spoznávaniu krás a histórie hlavného mesta Pra-
hy. Navštívili sme Pražský hrad, Katedrálu sv. Víta, Kráľovský palác 
a Zlatú uličku. Nasledovala prechádzka po Karlovom moste s nádher-
ným výhľadom na Staré Mesto a návšteva známeho pražského orloja. 
Po návrate do Blatnej pokračoval spoločný program v hostiteľskej 
škole v priateľskej a veselej atmosfére.

Tretí deň sa niesol v znamení kultúry a športu. Zavítali sme do in-
teraktívneho múzea v Blatnej, kde sa okrem stálej expozície konala 
výstava pod názvom „Jen o vlásek – příběh Zdenky Fantlové“, ktorá 
dojímavo priblížila osud ženy, rodáčky z Blatnej – obete holokaustu. 
Pokračovali sme prehliadkou kostola Nanebovzatia Panny Márie 
a historického centra mesta Blatná. Žiaci si zmerali sily v športových 
súťažiach na školskom ihrisku a po chutnom obede sme sa s part-
nerskou ZŠ J. A. Komenského a mestom Blatná priateľsky rozlúčili.

Na  t ro jdňove j 
školskej akcii v Blat-
nej nás ochotne a s ra-
dosťou sprevádzali 
pán starosta obce Va-
žec Ing. Milan Lištiak, 
viacerí poslanci obec-
ného zastupiteľstva, 
p o d p r e d s e d n í č k a 
miestnej organizácie 
Matice slovenskej vo 
Važci a členovia FZ 
Stráne z Važca. Aj vďaka ich účasti mala naša partnerská návšteva 
v Blatnej dôstojné zastúpenie a výnimočnú atmosféru, za čo im patrí 
naše vrelé poďakovanie.

Veľmi nás teší, že sme spoločne mohli prezentovať nielen našu 
školu a obec, ale aj bohatstvo ľudovej kultúry a pripomenúť si osobnosť 
akademického maliara, majstra Jana Hálu, ktorý symbolicky prepojil 
naše dva svety – Važec a Blatnú.

Ďakujeme aj za sponzorskú podporu, ktorú nám prejavili Rodičov-
ské združenie pri ZŠ Važec, OZ Deti spod Kriváňa, Ekofarma Važec, 
Urbár – pozemkové spoločenstvo Važec a Obec Važec.

Na záver si dovoľujeme vysloviť úprimné a hlboké poďakovanie 
vedeniu Základnej školy J. A.Komenského v Blatnej, všetkým pedagó-
gom a žiakom, pánovi starostovi a zástupcom mesta Blatná, internátu 
Strednej odbornej školy, ako aj všetkým hostiteľom z Blatnej, ktorí 
nás prijali s otvorenosťou a po celý čas nášho pobytu nám prejavovali 
nezištnú starostlivosť.
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Počas troch výnimočných dní sme mali možnosť prežiť množstvo 
obohacujúcich chvíľ, naplnených poznaním, zážitkami, príjemnou 
atmosférou, vzájomným porozumením a srdečnými stretnutiami, 
na ktoré budeme ešte dlho a radi spomínať.

Veríme, že partnerstvo medzi našimi školami, ale aj medzi obcou 
Važec a mestom Blatná bude naďalej rásť. Už teraz sa tešíme na ďalšie 
spoločné stretnutia a nové príležitosti na spoluprácu.

Mgr. Katarína Ilavská
Koordinátor ZŠ s MŠ Važec pre spoluprácu so ZŠ JAK Blatná

Školní výlet plný zážitků: Děti poznávaly 
práci hasičů, policistů i záchranářů

Ve dnech 20.5. - 22.5.  se žáci 5.A zúčastnili školního výletu, který 
se nesl ve znamení dobrodružství, vzdělávání a zábavy. Na místo ur-
čení, do Radomyšle, dorazily děti vlakem a po příjezdu se ubytovaly 
v areálu místního koupaliště. Už od prvního dne bylo jasné, že je čeká 
program, na který jen tak nezapomenou.

O pestrý a zážitky nabitý program se postarali především paní 
učitelka Lucie Novotná s paní vychovatelkou Ivou Lojíkovou, dále 
pak dobrovolní hasiči z Radomyšle, kteří pro děti připravili řadu sou-
těží, ukázek i praktických činností. Děti si mohly vyzkoušet například 
základy požárního útoku, práci s hadicemi, střelbu ze vzduchovky. 

Významnou součástí výletu byla i spolupráce s Policií České re-
publiky. Policisté z obvodního oddělení Radomyšl připravili poutavou 

přednášku o své práci a následně i praktické ukázky policejní výstroje 
a techniky. Děti si mohly zblízka prohlédnout služební vozidlo, vy-
zkoušet si daktyloskopii (snímání otisků prstů), běh s neprůstřelnou 
vestou a dozvědět se mnoho zajímavého o práci mužů a žen zákona.

Poslední den byla simulace první pomoci, při které si děti mohly 
prakticky vyzkoušet modelaci zranění a obvazování ran. Pod vedením 
paní učitelky si osvojily základy ošetření drobných i závažnějších 
poranění, což se jim může v budoucnu hodit nejen ve škole, ale 
i v běžném životě.

V průběhu výletu nechyběl ani čas na procházky po okolí, volné 
hry a společné večery plné smíchu a zážitků. Díky ideálnímu zázemí 
a krásnému prostředí Radomyšle si děti odvezly nejen spoustu nových 
znalostí, ale i přátelských zážitků.

Velké poděkování patří panu vedoucímu npor. Bc. Jaroslavu 
Fürbachovi, nprap. Mgr. Pavlu Varnuškovi a  prap. Ing. Haně Troja-

nové, kteří se dětem věnovali s obrovským 
nasazením a trpělivostí. Stejně tak děkujeme 
dobrovolným hasičům z Radomyšle za jejich 
čas, ochotu a výbornou organizaci.

Školní výlet do Radomyšle byl důkazem 
toho, že spojení vzdělávání s praxí, přírodou 
a zábavou může být pro děti tím nejlepším 
způsobem, jak se učit novým věcem a záro-
veň si odpočinout od školních lavic.

Mgr. Lucie Novotná, 5.A

Spolek Růže Blatná

Rožmitálský Bivoj 2025
Letos 21. 6. proběhne 22. ročník Slavnosti královny Johan-

ky a v rámci toho 12. ročník silácké soutěže Rožmitálský Bivoj.  
Slavný šlechtický rod Pánů Lvů z Rožmitála a na Blatné  je jed-
nou z větví předního staročeského rodu Buziců. Páni z Rožmitála 
a na Blatné, z Březnice, Třemšína, Valdeka, Hazmburka, Šelmberka 
aj. měli ve znaku useknutou kančí hlavu, neboť rod Buziců svůj původ 
odvozoval od předka jménem Dětřich, mnohem později nazvaného 
Bivoj. Proto obzvlášť vítáni budou mladí mužové z těchto dřívěj-
ších panství, neboť, viděno romantickým pohledem, v sobě mohou 
mít kapku krve onoho dávného hrdiny z dob počátků českého státu.
Soutěž je určena pro silné, plnoleté a zdravé mladé muže - maketa kance 
bude vážit 67 kg a trasa nebude snadná, nejobtížnější je stoupání do str-
mého svahu. 1. cenou bude 5 000 Kč, další ceny jsou rovněž zajímavé, 
také březnický pivovar obvykle daruje nějaký sud piva, ale největší 
symbolickou odměnou je právo pozvednout po soutěži kultovní železnou 
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sošku Bivoje nad hlavu a následné umístění štítku se jménem vítěze 
na podstavec sochy. Ta je jinak stabilně umístěna ve vstupní hale 
Podbrdského muzea v Rožmitálu. 

Registrace bude probíhat na mailové adrese rozmitalskybivoj@
seznam.cz a před závodem ve 13 hodin, následovat bude kvalifi kace, 
přijato bude prvních sedm závodníků. Více informací naleznete 
na www.slavnostjohanky.cz                                       Miloslav Pešta 
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Tvrz Lnáře  
si Vás dovoluje pozvat na výstavy:
Miluška Pohanková - olejomalby 
Oľga a Jan Kurzovi - Souznění 
paličkované krajky a fotografie
Vernisáž 
27. 6. 2025 
v 17 hodin

Výstavy 
potrvají  
do 31. 8. 2025 

Mateřská škola Blatná, Vrchlického, 
odloučené pracoviště Husovy sady

O Velikonocích naši škol-
ku ozdobila velká dřevěná 
vejce, která si každá třída 
mohla ozdobit podle své fan-
tazie – Třída Kuřátka.

Dále se děti z mateřské 
školy vydaly hledat poklad 
od velikonočního zajíčka 
do nedaleké Řečice, kde si 
cestou splnily spoustu veli-

konočních úkolů. 

Starší děti ze tříd Medvídků a Slůňátek si užily dopoledne s téma-
tem hokejbalových hrátek. Vyzkoušely si, jak vypadá rozcvička s tre-

nérem a pozdější 
hra s hokejkou. 
Mladší děti ze třídy 
Berušek a Kuřátek 
přišly ostatní pod-
pořit. Moc děku-
jeme pořadatelům, 
že si děti odnesly 
nevšední zážitek 

z celého dopoledne, medaile a občerstvení.
 

Čarodějnický
rej v MŠ ☺

Na konci května se děti z MŠ vydaly na společný výlet do zá-
žitkového parku Zeměráj v Kovářově, kde si mohly vyzkoušet jaké 

to bylo dřív – mlít 
mouku, dozvědět se 
o starodávné vesnici, 
projít si boso stezku 
a pohrát si v zábavné 
stodole.

Všem dětem přeje-
me krásné prázdniny, 
plné slunečních dnů 
a spoustou zábavy.

Předškolákům z tříd Medvídků a Slůňátek přejeme šťastný start 
v základních školách a hodné paní učitelky. ♥

Kolektiv MŠ Blatná, Vrchlického – Husovy sady
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Kulturní
kalendář

11. 6. 18 h  

Hospoda Na Vinici, Blatná 

15. 6. 16–20 h

16–18 h 

16 h 
Pohádka divadla Mikro-teatro: 

17–18 h

17.30
Kruhové tance 

16–20 h 

16 h, 17 h

18.30 h

Vst

21. 6. 10 h

6. 6. 20 h 

13. 6. 20 h 

18. 6. 19 h 

20. 6. 20 h 

 

 

 

 

Program 
9 h 

hudba 
11 h 

 
13 h 

 
15 h 

 
 

 
19 h 

 
21 h 
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31. 5.– 16. 6.

26. 5.–23. 6. 

3. 6.–15. 8. 
 

18. 6.– 31. 8.
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28. 6. 9–20 h

28. 6. 20.30 h 

29. 6. 9–16 h 

27.–29. 6.  
Výstava růží  
ARTfestival
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p o r tp o r t

Rozhovor s předsedou 
TJ BLATNÁ FOTBAL
Oddíl fotbalu v Blatné má v současné době 
220 aktivních členů. Do 18 let se tomuto 
sportu u nás věnuje 120 dětí. Otevřená 
je kategorie minipřípravka, která je do 6 
let věku hráče. A samozřejmě nechybí 
další kategorie, kde se ještě každá dělí 
na „mladší a starší“. Jedná se o přípravky, 
žáky a dorost. V neposlední řadě kategorie 
mužů (A tým, B tým) a žen. S předsedou 
fotbalu Petrem Linhartem jsme zhodno-
tili nejenom minulost fotbalu v Blatné, ale 
i jeho budoucnost.

Jak jste získal svoji funkci předsedy?
Jak už to v podobných oddílech bývá, 

získal jsem ji díky svým dětem. Když začaly 
hrát fotbal, stal jsem se později trenérem jejich 
kategorie. Později jsem začal fungovat v roli 
sekretáře oddílu. Ideál je, když bývalí hráči 
mají děti a chodí si je sem vlastně trénovat. 
Já jsem se věnoval spíše jiným sportům, ale 
momentálně nám zde hodně trénují tatínkové, 
kteří jsou zároveň bývalí či současní hráči. 
Mají leckdy lepší náhled na hru a tréninky 
obecně. Postupně jsem se stal předsedou, 
kterým jsem  asi rok a půl. Ve výboru je nás 
několik, když jsem funkci přebíral, ostatní 
mi přislíbili pomoc. A slib dodrželi!  Každý 
má na starosti něco, jeden se stará o materiál, 
druhý o sponzory, další o údržbu hřiště, a tak 
to pokračuje. Každý děláme něco. Není to 
jen o jednom člověku – předsedovi, to by 
určitě nefungovalo. Jsem rád, že si tu dělíme 
povinnosti mezi sebe a každý dělá, co umí.
V minulém čísle byly uveřejněny dvě pozván-
ky na akce, které se budou konat k výročí 100 
let TJ Blatná Fotbal. Na jaké další akce se 
mohou fanoušci těšit?

Čeká nás nejen Hopsa Den a Letní kino, 
ale také nový turnaj Blatenský Kohout. Pi-
vovar je naším sponzorem, proto ten název. 
Fanoušci si možná budou pamatovat turnaj 
Blatenská kráva, na ten bychom rádi navázali 
a byli bychom rádi, kdyby se z turnaje Blaten-
ský Kohout stala tradice. Jedná se o přátelský 
turnaj, kde se střetne 10 až 12 týmů a přihlásit 
se může kdokoliv.
Webové stránky blatenského fotbalu také 
dostaly zcela nový vzhled. Kdo přišel s tímto 
nápadem?

Nové webovky jsou od nového roku. Není 
to tak, že by to byl nápad jen jednoho člověka. 
Stávající stránky fungovaly poměrně dlouho 
a dobře, ale snažíme se je zmodernizovat pro 
fanoušky i ostatní veřejnost.

Na vašich stránkách jsou nejen výsledky 
jednotlivých utkání, ale také fotografie 
nového merche. Jak si ho může fanoušek 
nejpohodlněji zakoupit?

Některé předměty jsme měli v prodeji již 
delší dobu. Ale nové předměty byly vyrobeny 
právě v souvislosti s výročím fotbalu. Online 
si můžete objednat dres, fandící šálu i čepici. 
Navíc šálu, čepici, minidres do auta, magne-
tky si může každý zakoupit i při domácích 
utkáních. U dresu rozhoduje pochopitelně 
velikost a na našich stránkách je tabulka, proto 
je pouze k objednání online. Mně se to fakt 
líbí, když i vidím hokejbalisty Datly s jejich 
čepicemi a pak naše hráče s těmi našimi. 
I tímhle se hráč ztotožňuje s klubem a ví, že 
někam patří.
Toto všechno stojí nemalé peníze. Jak je 
v současné době fotbal fi nancován?

Dostáváme příspěvky od města na mládež. 
A této fi nanční spolupráce si hodně vážíme! 
Zároveň žádáme každým rokem o dotaci 
z Národní sportovní agentury. Zároveň vy-
bíráme příspěvky od všech kategorií. Máme 
peníze ze vstupu na utkání mužů. Platí jenom 
muži, ženy u nás platit nemusí. Máme navíc 
velké štěstí na sponzory, kterých je celá řada 
a fotbal podporují dlouhodobě. Tímto bych 
jim chtěl poděkovat. Vyjmenovat je všechny 
mám strach, abych na někoho nezapomněl. 
Také se snažíme pořádat akce, které přinášejí 
našemu oddílu další finanční pomoc. Ale 
náklady na údržbu sportovišť a zajištění celé 
sezóny nejsou malé. Travnaté hřiště, umělka, 
budova, k tomu energie, doprava na utkání, 
vybavení hráčů,tréninkové pomůcky, vše 
něco stojí. Ještě musíme letos opravit světla 
na UMT, která pomalu dosluhují a také to 
nebude úplně laciné. Chtěli bychom na bu-
dově v brzké době instalovat soláry, vyměnit 
okna,a také na to bychom rádi sehnali peníze. 
Plány máme a věříme, že se nám to časem vše 
povede zrealizovat.
Kdy probíhají náborové akce do oddílu?

Náborové akce pořádáme  přes FAČR 
(Fotbalová asociace České republiky). Letos 
ji bohužel dělat nebudeme, vychází na červen 
a ten jsme pojali jako oslavy výročí fotbalu 
a máme již hodně akcí. Náborové akce pro-
bíhají již od školek. Za mě je jedno, jestli si 
malé dítě zvolí fotbal, hokejbal, tenis, kuželky, 
atletiku, … Hlavní přeci je, aby se děti hýbaly. 
A když si zkusí zakopat nebo se proběhnout 
s hokejkou po hřišti, uvidí, co je bude více 
bavit. Díky sportu dítě získá nejen lásku 
k pohybu, radost ze hry, ale získá i pocit, že 
někam patří. Má svoji partu. Hlavně aby děti 
neseděly pořád doma u počítače, ale věnovaly 
se nějakému sportu. Možná u sportu nezů-
stane navždy, ale ti kamarádi mu zůstanou. 
Pokud už si rodič pro dítě vybere konkrétně 

fotbal, najde si na našich stránkách nebo si 
zajde na stadion, a zjistí, kdy jsou tréninky 
dané kategorie. Následně se domluví hned 
osobně na místě s trenérem. Tohle může 
udělat kdykoliv během roku, nemusí čekat 
na náborovou akci.
Jak silnou máte podporu fanoušků?

Na tohle má fotbal nyní velké štěstí. 
Kluci z přípravek dělají na zápasech ohrom-
nou atmosféru. Udělali si partu a vzali si to 
na starost! Jsou to naši fotbaloví Ultras. My 
jsme jim koupili bubny a oni si dělají vlastní 
loga, transparenty. Jsou na každém zápase 
a i když se Áčku teď zrovna tolik nedařilo, 
vydrží fandit celé utkání. A na jeden venkovní 
zápas přijeli i s transparentem, který si sami 
vyrobili a byl na něm nápis „Bojujte za Blat-
nou! Naděje žije, boj nekončí!“  Smekám 
před nimi. Jsou to výborní fanoušci a my jsme 
na ně právem pyšní. Naši hráči jim po zápase 
za to chodí samozřejmě děkovat.
Co přináší fanouškům fotbal?

Doufám, že alespoň trochu zábavy. Člověk 
sem může přijít, dát si pivo, klobásu, pokecat 
s kamarády, známými. Vedle je dětské hřiště, 
kde si mohou zaskotačit ti nejmenší. Rodiče 
se zatím pobaví sledováním hry. A děti, kteří 
už fotbal hrají, mohou vidět dospělé hráče. 
Může to být pro ně i motivace. Pro leckteré 
mladé fotbalisty mohou být hráči či hráčky 
vzorem, kterému se chtějí podobat.
Kdybyste si mohl něco pro oddíl fotbalu přát, 
co by to bylo a proč?

Ideál by bylo, kdyby všechny týmy hrály 
v kraji. Myslím, že to jeden čas i bylo… Je to 
o hráčkách a hráčích, trenérech, vedoucích, ro-
dičích i vedení. Někdy je ročník slabší, někdy 
silnější. Ale třeba se to jednou znovu stane. 
A abychom se prezentovali jako slušný oddíl. 
Aby se uměli hráči i trenéři chovat na hřišti, 
fanoušci na tribuně. To se nám teď daří, tak 
jen ať nám to vydrží co nejdéle. Zázemí se 
postupně snažíme upravovat a věříme, že 
jednou dojde i na jeho modernizaci. Přál bych 
všem pevné zdraví, protože to je základ pro 
jakýkoliv sport. Byl bych rád, aby lidé fotbal 
dělali srdcem jako doteď, hráči, aby měli 
dobrý pocit ze hry, fanoušek byl spokojen 
z předvedeného výkonu týmů. Díky tomu zde 
fotbal může oslavit letos 100 let. Protože ho 
vždy dělali lidé srdcem. Naše zodpovědnost 
je v tomto pokračovat.

Tereza Sedláčková
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Blatenský stolní tenis stále neopouští 
euforie z dobytí  krajského „Olympu“

Blatná - „Komu se nelení, tomu se ze-
lení!“ Tak tohle lidové rčení je přímo šité 
na míru triumfu, jehož zaslouženě dosáhl 
v sezóně 2024 „Áčkový“ tým stolních tenistů 
z TJ Blatná. Průnik do čela žebříčku „Krajské 
soutěže“ se však neobešel bez pořádné dávky 
napětí. „S konkurencí z TJ SOKOL Písek jsme 
jednou vyhráli, ale oni nám vzápětí porážku 
oplatili. Před konečným vyhodnocením byl 
počet získaných bodů na straně obou celků 
shodný. Díky vzájemnému lepšímu zápasu si 
ostruhy nicméně vysloužili blatenští,“ konsta-
tuje s viditelným potěšením představitel „A“ 
sestavy Pavel Ounický.

 TJ Blatná disponuje celkem třemi ping-
-pongovými týmy: „Áčko druhým rokem 
hraje krajskou soutěž, béčko okresní přebor 
a céčko okresní soutěž. Členskou základnu 
tvoří osmnáct nadšenců, včetně dětí a jedné 
ženy - Heleny Sedláčkové (66 let!). Paní Hele-
na si zaslouží samostatnou zmínku. Aktivitou 
a energií přímo srší. Když jsme jednou při 
turnaji „A“ týmů v Protivíně byli v menšině, 
doplnila náš kádr a i jako „céčková“ hráčka 
udělala pěkné dva body,“ oceňuje mimořádné 
sportovní kvality jediné „růže mezi trním“ 
Pavel Ounický.

Blatenský stolní tenis si na nedostatek 
hráčských hvězd nemůže rozhodně stěžovat. 
Má jich pomalu víc než vlajka Evropské 
unie: „V minulosti jednu sezónu blatenští 
borci dokonce bojovali na úrovni třetí ligy. 
Teď někteří naši odchovanci šíří dobré jméno 
města Blatné třeba i v Praze, další dokonce 
v zahraničí - Jan Dospiva (rakouský Linz), 
Jan Vonášek (III.liga za ČZ Strakonice)…. 
Každý manšaft nutně vítá návraty takových 
hvězd domů    - teď si začal áčkový dres znovu 
oblékat Daniel Maňhal po úspěšném  působení 
na krajské scéně,“ libuje si skutečný „ srdcař“ 
a vedoucí Atýmu Pavel Ounický.

K největším tahounům elitní ping-pon-
gové jednotky Blatná vedle TOP hráče roku 
2024 Jiřího Štědroňského patří Jiří Mls, Jan 
Fleissig a právě Pavel Ounický: „Z béčka hod-
ně vypomohl Pavel Mls, který propotil trikot 
na 36 zápasech (z toho 20 vítězných). Daniel 
Maňhal vyklepl  své protějšky dokonce čtyři-
cetkrát a jen třikrát prohrál. Jirka Štědroňský 
se vyznamenal na síti celkem šestačtyřicet-
krát, jen čtrnáctkrát mu to nevyšlo.“

Blatenské „béčko“, úřadující u stolů 
okresního přeboru, se loni na výsledkovém 
žebříčku „uhnízdilo“ na pěkné čtvrté příčce 
z osmi. Nejméně se zadařilo blatenskému 
„céčku“, kdy tito museli vzít zavděk sedmou 
pozicí z osmi. Za nimi zůstal „Spolek stolních 
tenistů“ Mačkov.

Blatenský stolní tenis 
má co do reprezentace ma-
teřského města patnáct bodů 
z deseti možných. Spraved-
livě ohodnotit všechny ty 
nekonečné hodiny dřiny, 
úsilí a osobní obětavosti 
však dost dobře nelze!     

Vladimír Šavrda

 

 

TENISOVÁ LETNÍ SOUSTŘEDĚNÍ 2025 
TJ Blatná pro vás letošní letní prázdniny připravila tenisová soustředění! 

 

 Náplň soustředění: tenisové i kondiční tréninky, míčové hry, koupání, závěrečný turnaj 

 Celodenní strava zajištěna (svačiny, oběd a pitný režim po celý den) 

 Čas: 8:00 – 15:00 

 Termíny: 14. - 18. 7. 2025 4. - 8.8.2025 18. – 22.8.2025 

 Nabízíme možnost využít pouze některé dny ze soustředěních 

Cena kurzu: 3000Kč 

 Pro přihlášení nebo více informací: 

Helena Petáková 
– 727 820 908 

Tomáš Horák 
606 694 867 

 

Budeme se těšit!! 

přijme pracovníky do výroby
na pozici:

š i č k a
- jednosměnný provoz

- praxe a vyučení v oboru podmínkou

 Informace osobně nebo na tel. čísle: 383 412 310, 383 412 315.

Sádlov 1360, Blatná 
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Další dva hokejbalové víkendy 
jsou za námi. A jak jsme si vedli?

V sobotu 24.5. odehrála minipřípravka úspěšně turnaj v Písku.
V neděli 25.5. odehrála přípravka doplněná hráči z mini a hokejisty 
z Příbrami a Strakonic turnaj v Plzni.
Mladší žáci prohráli doma s Plzní 4:5.
Starší žáci prohráli  s Prachaticemi 1:2.
Dorostenci porazili Prachatice 5:2!
Áčko v sobotu otevřelo fi nálovou sérii proti Vlčí smečce Ústí nad 
Labem, v sobotu vyhrálo 5:3 ale v neděli prohrálo 3:4. Stav série 1:1.

Poslední květnový a první červnový den vypadal takto.
Mladší žáci prohráli proti Budějovicím 3:6.
Dorostenci prohráli proti Dobřanům 3:5 a končí v nadstavbě.
Áčko prohrálo v Ústí dvakrát po sobě 2:5 a 1:3.
Končí na 2. místě 1. ligy

Musím říct, že to byla krásná sezóna. Prckům ještě neskončila,ale 
ostatním už ano. Všichni se budou připravovat na tu příští. Užili jsme 
si spoustu krásných víkendů, naše děti, mládež a muže chodily podpo-
rovat stovky fanoušků, kteří vytvářeli nádhernou atmosféru.

Na fi nálový víkend do Ústí nad Labem přijelo v sobotu padesát 
a v neděli osmdesát příznivců. Tak obrovskou podporu nemá žádný 
jiný tým. Chtěla bych všem těm bláznům, nejenom z Ultras,poděkovat 
za tak obrovskou podporu. Hráčům za bojovnost a za to jejich srdíčko. 
Díky bando a už teď se těším na další rok.
Přikládám zhodnocení sezóny, jehož autorem je Daniel Michálek.

Zhodnocení zápasu a sezony, doporučujeme přečíst do konce 
Je dobojováno, Smečka znovu mistrem.                Zápas dnes 

zhodnotíme krátce. Dnes jsme si dle mého názoru zasloužili prodloužit 
sérii. Bohužel, Smečka, jak je jejich zvykem, trestá každou chybu. 
Dřeli jsme, ve třetí třetině jsme při oslabeních žrali míčky. Ani tak to 
nestačilo. O titulu Smečky rozhodl Baxa. Dvě trofeje jsme přece jen 
obhájili, nejlepším útočníkem sezóny se stal David Braun.     Nej-
lepším obráncem Daniel Michálek.     !!! Dnes to pojmu trochu jinak 
a promluvím (možná nejen) svými pocity k fanouškům, výjimečné 
partě v kabině A-teamu a i hokejbalové veřejnosti. Jádro téhle kabiny 
se tvořilo ještě daleko před společným putováním hokejbalem. Ně-
které kluky znám od 2 let, a všechny maximálně od 15. roku života. 
Vyrůstali jsme spolu. Víte, proto je tenhle výsledek i přes zklamání 
nesmírně cenný. Došli jsme k němu jako přes víc než dekádu tvořící 
se parta lidí.      V amatérském prostředí jsme spolykali všechny možné 
překážky a vydrželi pohromadě na cestě ke třem medailím v 1. Lize 
v řadě. Vybudovali jsem hokejbalovou kulturu v Blatné, spolu s Vámi, 
kdo nás chodíte podporovat. Není to samozřejmost. Úspěchy nejsou 
samozřejmost. Věříme, že to vidíte, že povedete vaše děti, aby z nich 
vyrostli sportovci, k sobě tvrdí a féroví lidé. Aby neuhýbali z cesty 
při první komplikaci. Zahrát si hokejbal opakovaně před více jak 500 
lidmi je odměna.     Objímat se po výhře, ale i prohrávat s kamarády, 
které znáte i více jak 25 let je něco, co nejde k ničemu přirovnat.       

Sen se nám znovu rozplynul. Nicméně medaile tři sezóny v řadě 
značí výjimečnou generaci. Mrzí nás, že jsme vám nepřivezli zpět 
„velké“ fi nále.     Nechali jsme tam ale všechno! Všem chci za celý 
A-tým strašně poděkovat. Každému, kdo nás letos dorazil podpořit. 
Já chci osobně poděkovat všem spoluhráčům, protože pro mě jste už 
dlouhé roky bez výjimky rodina.      Věřím, že tenhle příběh spolu 
dříve nebo později dopíšeme. Uvidíme, co bude za rok.     !

Každopádně v září se znovu uvidíme v Datels Aréně!
Michy - hokejbalovej Bonifác 

Zdena Braunová

Minipřípravka

Mladší žáci

Starší žáci

Áčko
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GENERÁLNÍ PARTNER GENERÁLNÍ INSTITUCIONÁLNÍ 
PARTNER

HLAVNÍ PARTNEŘI GENERÁLNÍ MEDIÁLNÍ 
PARTNER

HLAVNÍ MEDIÁLNÍ PARTNEŘI

Informace o všech zúčastněných sokolovnách na webu www.sokol.eu

20/6/2025
T.J. Sokol Blatná
OD 15.00 HODIN

Program

140 let Sokol Blatná
Šifry a šifrování pro malé i velké
Sportovní odpoledne pro děti
Malování na obličej
Skákací hrad

Základní rozsah nabídky

• Asistenční služby při osobní hygieně (omývání 
na lůžku, koupání, mytí vlasů a jiné)

• Společnost osobám nemohoucím, nemocným 
či jinak omezeným

• Doprovodné služby (návštěva lékaře, úřadu, 
vycházky a podobné)

• Obstarání nákupů (v místě bydliště)

• Další služby mimo výše vyjmenované po 
osobní dohodě

E-mail: alzbeta.podhrazska@asistence-betty.cz

Asistenční služby a výpomoc 
v domácnosti

www.asistence-betty.cz
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Vybrané žákovské týmy ze základních škol Blatenska se na „Dni branné dovednosti“ 
ukázaly v tom nejlepším světle

Blatná – Letní sportovní stadión v Blatné 
s přilehlým okolím patřil ono oblačné pondělí 
žákovské omladině, která tady ztvárnila hlavní 
obsazení v pořadí čtvrtého „Dne branné do-
vednosti“. Na devíti stanovištích (člunkový 
běh, vědomostní kvíz z armádní tématiky, 
první pomoc, silová cvičení – kliky, štafeta, 
transport raněného, práce s mapou, střelba ze 
vzduchovky a hod granátem) si chlapci s děv-
čaty dali slušně „do těla“ a prokázali rovněž 
výborné kvality technického směru i brilantní 
vědomosti. Elitní týmy z druhých stupňů vy-
slaly do centra všeobecné brannosti na letním 
stadiónu základní školy J. A. Komenského 
Blatná (dvě družstva), T. G. Masaryka Blatná 
(dvě družstva), Bělčice (dvě (dvě, Záboří (dvě 
družstva) a Sedlice (jedno družstvo).

Této celodopolední sportovně-vědomostní 
akci na blatenské půdě „vdechla život“ výzva 
ze strany „Krajského vojenského velitelství 
České Budějovice), adresovaná místnímu 

Městskému úřadu. „Jde o to, že česká armáda 
cílí na všeobecný branný rozvoj žákovských 
komunit,“ vysvětluje místostarosta města 
Blatné Pavel Ounický, „Chce tedy „oprášit“ 
někdejší školskou metodiku pro připravenost 
dětí a mládeže v různých krizových situacích. 
Nicméně se určitě nejedná o náborové akce 
do řad armády,“ zdůrazňuje Pavel Ounický.

Na organizaci „Dnů branné dovednosti“ 
se souběžně s Městským úřadem Blatná 
podílí zdejší Sbor dobrovolných hasičů, žáci 
SOU Blatná a samozřejmě zástupci armády 
ČR. Stranou nezůstávají ani zaměstnanci 
Městského úřadu. TJ Blatná poskytuje městu 
Blatná pro výše uvedený účel veškeré prostory 
zdarma.

Těžko na cvičišti, lehko na bojišti….
„Vyslanci“ tříd druhých stupňů to určitě 

neměli na stanovištích „branného kolečka“ 
v Blatné snadné. Zvlášť na některých. Třeba 
správné naložení, transport a sejmutí nainsta-
lované fi guríny jim dal zabrat. „Ta fi gurína 
z písku vážila padesát kilogramů,“ upřesňuje 
Pavel Ounický, „Mezi opravdovou realitou 
a nachystaným úkolem tedy de facto nebyl 
podstatnější rozdíl.“

Do plánu řídící dvojka zahrnula i tzv. 
„raftování“: „Tam šlo o plavbu na raftu, vy-
lézt na břeh, překonat provazovou překážku 

a raftovat zpátky. Jenže v důsledku dlouho-
trvajícího sucha nám vodní hladina rapidně 
poklesla, a tak musela být tahle disciplína 
vyřazena,“ uvádí „otcové nápadu“ Pavel Ou-
nický a Martin Dolejš. Nicméně se nenechali 
vyvést z míry a náhradní varianta byla otázkou 
okamžiků. Žákovská družstva absolvovala 
běh s pneumatikami v rukou na místo určení 
a po zdolání provazového přechodu mezi 
stromy je čekal návrat za stejných podmínek. 
Opravdu „výživná“ náhražka!

S pozoruhodnou fantazií pracovali in-
struktoři na stanovišti „První pomoci“. Fi-
gurantům a fi gurantkám „vyráběli“ fi ktivní 
zranění tak věrná, že si možná chvílemi nebyli 
jistí, jestli jim opravdu „něco není“. Údajné 
popáleniny, řezby a otevřené zlomeniny se 
tvářily skutečně reálně. Aby atmosféra dozna-
la „hustoty“ všestranné, „ranění“ doprovázeli 
svou roli z vlastní iniciativy bolestnými vý-
křiky a bědováním. On psychologický efekt 
má určitě svou váhu.

Zvláštní pozornosti se u soutěžících tě-
šilo vojenské stanoviště přímo pod tribunou. 
U něho měli chlapci a děvčata možnost pro-
hlédnout si i „osahat“ originální armádní vý-
zbroj. Se zvědavostí a nadšením sobě vlastním 
mladí aktéři „Branného dne“ na vlastní kůži 
také okusili váhu ochranných vest a nasazení 
přileb. Spolu s bezpečným uchopením zbraně 
pak vesele pózovali fotografům, aby se vedle 
příjemných zážitků mohli těšit také na trvalou 
upomínku. Jinak po skončení praktické ukáz-
ky armádní výbavy absolvovali vědomostní 
test z okruhu historie České republiky a vý-
znamných tuzemských událostí.

Hvězdy vyšly i bělčické výpravě
Vůbec první vítězství na blatenských 

„Dnech branné dovednosti“ dobyl před čtyřmi 
lety tým domácí školy J. A. Komenského. 
„Tím to ale zdaleka neskončilo,“ zdůrazňuje 
místostarosta Pavel Ounický, „Tento tým 
následně vyhrál i krajské kolo v Českých 

Budějovicích a prorazili až na republikovou 
úroveň!“

Zlaté ostruhy si další dva roky vysloužili 
zástupci základní školy v Bělčicích. Tamní 
pedagogové, jak zní hláška z komedie: „Já-
chyme, hoď ho do stroje!“, v přespolních 
podmínkách dali dohromady „zřejmě solidní 
oddíl“- jen bez legendárního Františka Kou-
delky.

I letos si žáci z Bělčic vedli znamenitě. 
Tentokrát to ovšem stačilo „jen“ na stříbrnou 
pozici. Konkurence zpoza školních lavic bla-
tenské J. A. Komenského odolala a přihrála si 
zpět nejcennější kov. Tím si podruhé otevřela 
dveře do krajského kola.

Soutěžní družstva obdržela před zahá-
jením branného přeboru na letním stadiónu 
mapy s rozpisem pohybů po stanovištích. 
„Na splnění úkolu měl každý tým deset minut 
plus pět minut na přesun,“ přibližuje daná 
pravidla ústřední činitel branného dne Pavel 

Ounický, „Krajské kolo bude o poznání nároč-
nější – zatímco tady jednotliví členové sestav 
střídavě dělali kliky po dobu šesti minut, 
v Českých Budějovicích to bude minut osm. 
Běh se zátěží měří v Blatné šedesát metrů, tam 
sto metrů,“   uvádí Pavel Ounický.

Na fanfáry tedy měl letos plné právo 
tým ZŠ J. A. Komenského Blatná. Zlatá 
trofej unikla druhému nejlepšímu celku ze 
ZŠ Bělčice, na stupně vítězů se dostala ještě 
sehraná parta ZŠ Záboří. Ostatní se umístili 
následovně: 4. ZŠ Bělčice-druhý tým, 5. ZŠ 
T. G. Masaryka Blatná, 6. ZŠ Sedlice, 7. ZŠ 
T. G. Masaryka Blatná, 8. ZŠ J. A. Komen-
ského Blatná – druhý tým a konečně 9.místo 
ZŠ Záboří.

Uznání patřilo všem soutěžícím bez 
výjimky. Byli prostě dobří. Na takových 
„základech“ lze už s klidným svědomím sta-
vět. Průběh „Dne branné zdatnosti“ v Blatné 
jasně ukázal, že ne všechna mládež se „lepí“ 
k monitorům počítačů a mobilním telefonům. 
Zdravý pohyb je pořád ještě „cool“!

Celou akci fi nančně zabezpečuje město 
Blatná. Při slavnostním aktu předávání cen 
nechyběl samozřejmě blatenský starosta 
Ing. Robert Flandera. „Ceny, medaile spolu 
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ELEKTROTECHNIKA

www.tesla-blatna.cz

kvalifikovaného

POŽADUJEME:
vzdělání v oboru elektrotechniky,
pečlivost, odpovědnost, trestní bezúhonnost,
uživatelská znalost na PC.

paskova@tesla-blatna.cz

BLATNÁ a. s.

hledáme do týmu

NABÍZÍME:
uplatnění ve stabilní české společnosti,
zaměstnanecké výhody,
přátelské prostředí.

instalace a údržba jednoúčelových zařízení
(nastavování SMD automatů, reflow vlna, AOI tester)

spolupráce na rozvoji a inovacích 

pro více informací nás kontaktuj

383 415 380

trusted by generations

vhodné pro absolventy

pr

3833

tesla-blatna.czww.tww

s poháry přivezli i sami vojáci,“ upřesňuje 
místostarosta Pavel Ounický.

Není nad dobrou partu - slovo závěrem
Za „zlaté – náctileté“ borce ze Základní 

školy J. A. Komenského vyjádřil své dojmy 
Jaromír Koman ( 14 let ): „Za vítězství jsme 
všichni samozřejmě moc rádi a šťastní. Nic-
méně nás to trochu překvapilo, protože jsme 
měli co dělat s časovými komplikacemi. 
Před brannými závody většina z nás počítala 
s umístěním uprostřed výsledkového žebříč-
ku. Když jsme se v den „D“ blížili ke stadiónu, 
najednou jsme začali věřit, že se dostaneme 
do TOP 3. A ono to vyšlo takhle senzačně! No 
– není nad dobrou partu,“ vyslovuje vpravdě 
skautské pravidlo sportovní „úderník“ z osmé 
třídy.

On sám si na čtvrtém „Dni branné doved-
nosti“ v Blatné odbyl premiéru: „Já rád a pra-
videlně sportuju – běhám v přírodě a hraju 
softbal. Vedle toho doma v Dobšicích dělám 
dřevo, což má úžasný vliv na sílu rukou.“ 
Jestli mu na branných závodech nějaká dis-
ciplína nesedla, pak prý hod granátem: „Ne-
hodil jsem skoro nic, bohužel. Ale jako parta 
jsme udrželi pěkný výsledek i tam. Osobní 
skóre jsem si vylepšil při zeměpisném testu 
a na zdravovědě, tam to šlo jako po másle,“ 
přehrává si vybraná dějství z dobrodružného 
dopoledne Jaromír.

Rovněž čtrnáctiletý David Burian se 
značnou měrou zasadil o stříbrný pohár pro 
bělčický „výběr“. I jemu je vlastní výborná 
fyzická kondice: „Šestým rokem hraju fotbal,“ 
podotýká sportovec každým coulem. Výkon 
svého týmu hodnotí známkou jedna minus: 
„Něco by se mělo ještě zdokonalit. Já jsem 
selhal u střelby ze vzduchovky – nic jsem 
netrefi l! Přitom ve škole jsem sundal tři z pěti 
cílů. Zabrat mi daly pořádně kliky,“ přiznává 
vyznavač pestrého tělovýchovného vyžití, 
který se našel na svém druhém branném dnu 
v Blatné zejména v „člunkovém běhu“ se 
zátěží a perfektně si poradil i s úkoly na zdra-
vovědném stanovišti.

Mravní síla člověka se více než dobře 
snáší i se silou fyzickou. Tohle už věděl 
legendární zakladatel Sokola Miroslav Tyrš. 
Takže i „Dny branné dovednosti“ v Blatné se 
ubírají tím nejsprávnějším směrem.

Vladimír Šavrda

Kontakt na tel.: 602112400, 602132227
e-mail: info@elektromontaze-blatna.cz

Sedláček

  žaluzie všech         žaluzie všech       
     typů     typů

  sítě proti hmyzu  sítě proti hmyzu

Šilhova 756, 388 01 Blatná
Mobil: 606 212 353, 607 760 407
www.psinterier.cz
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ZÁVOD SFERNICE
 

martina.rihova@vishay.com

 
 
 
  

dle odpracovaných let
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ZÁVOD SFERNICE
 

martina.rihova@vishay.com

ZÁVOD ESTA
 
 

jana.benesova@vishay.com
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725 927 234 P 49, 262 72, B eznice

Akce í od  1. 6. do 30.6. 2025, nebo do v rodání zásob. Cen    jsou uveden  v n  DPH.

 

 

www.palivove-centrum.cz
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Soukromá ordinace fyzioterapie 
Individuální fyzioterapie dosp lých 

a d tí od 3 let
Tel. 602 439 086

www.fyzioterapieblatna.cz 
Adresa: Zahradnická 1078, Blatná 38801 

(budova Lékárna Arnika - bo ní vchod)

mobil: 605 463 400 ● email: hruby.elektro@gmail.com

Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL
B. Němcové 29, 388 01 Blatná 

34 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz .
– HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy, 

chaty, byty, pozemky, lesy … v jakékoliv lokalitě.
Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!

Zajistíme Vám bezstarostný prodej. 
Prezentace na největších realitních serverech

a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.
Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné... 

Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb nejdéle
působící realitní kanceláře v regionu. 

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!
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BUĎTE SOUČÁSTÍ
STABILNÍ RODINNÉ
FIRMY
S BUDOUCNOSTÍ!

pfeifergroup.com /cs

We connect people,
nature and technology.

For better wood solutions.

Aktuálně volné pozice:
TRHANOV Obsluha linky / Elektrikář /
Řidič VZV

13. plat
25 dní dovolené
Přítomnostní prémie 1.000 Kč / měsíc
Stravenkový paušál
Příspěvěk na dopravu
Náborový příspěvek 12.000 Kč a mnoho dalšího

Neváhejte a přijďte se k nám osobně podívat.
Pohovory v Chanovicích probíhají každou středu v 9,00 hod.

ZAJÍMÁ VÁS, 
JAK TO U NÁS VYPADÁ?

NASKENUJTE QR KÓD.

PFEIFER HOLZ S.R.O.
TRHANOV 72
345 33 TRHANOV

PFEIFER HOLZ S.R.O.
CHANOVICE 102
341 01 HORAŽĎOVICE

IVANA ŠIMONOVÁ
TEL. 602 659 522
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

MARIE CHMELÍKOVÁ
TEL. 379 414 013
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

Aktkk uálnll ě vovv lnll é pozizz ce:
TRTT HAHH NOV Obsluha linky / Elektrikář /
Řidič VZV
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- VÝSTAVBA BYTOVÝCH I 
   NEBYTOVÝCH PROSTOR, NOVOSTAVBY
- REKONSTRUKCE VESNICKÝCH CHALUP,
   PAMÁTKOVÝCH OBJEKTŮ A RODINNÝCH DOMŮ
- ZEMNÍ A VÝKOPOVÉ PRÁCE BAGREM 
- KONTEJNEROVÁ DOPRAVA 

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

info@spacesolution.cz +420 737 18 19 19
www.spacesolution.cz

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

 PROVÁDÍME VEŠKERÉ INSTALATÉRSKÉ  
A TOPENÁŘSKÉ PRÁCE 

 KOMPLETACE KOUPELEN 

Tepelná čerpadla   

Montáž kotlů     

    737 926 853 

ProdejProdej
štípaného 

palivového dřeva
délky 25, 30, 40, 50 cm

Možno i metrové.
Doprava možná 

za rozumné ceny 
(Březnice).

tel.: 723 964 176

KUCHY KA- TESCOMA
u Beránka Blatná

nab íz í  nov

MOLITANOVÉ desky
200x100x10 200x100x3
200x100x5 200x100x1
200x100x4 a jiné......... 

 kuchy ské sedáky,
 P ÍSLUŠENSTVÍ K ZÁCLONÁM
 samolepící tapety,
 potahové látky - výb r ze vzorník
 výprodej kolejnic, koženky, garnýží, nábytkových 
úchytek

Otev eno:   po-pá - 9.00 - 16.00 hod.
                  so        8.30 - 11.30 hod.

tel. 773 605 204
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• Zaměřování:
     • budov a pozemků
     • věcných břemen
     • inženýrských sítí
     • mapových podkladů pro projekty
• Zápisy do katastru nemovitostí

603 514 655
geodezie-blatna.cz

GEODÉZIE
BLATNÁ s.r.o.  

▲ ▲

ZÁVOD SFERNICE
 

martina.rihova@vishay.com

ZÁVOD ESTA
 
 

jana.benesova@vishay.com
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a pracovním jubileím
 

ZÁVOD SFERNICE
 

martina.rihova@vishay.com

ZÁVOD ESTA
 
 

jana.benesova@vishay.com
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a pracovním jubileím
 

59 letá SŠ, rozvedená, 
ráda pozná muže SŠ 

nebo VŠ na hezký 
vztah nebo přátelství 
mobil 601 106 721

Nabízím pronájem bytu 2+1, 
3.p. v Blatné, 53m2,po rekon-

strukci,perfektní stav,
vybaveno novou kuch.linkou 

a sporákem,k dispozici 
ihned.

Tel. 721 720 080
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